
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 348 af 25. marts 2019 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Anders Johansson (KF). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Kristina Astrup Blomquist 
  

8. april 2019 
J.nr. 2019 - 3320 

 

Skatteudvalget 2018-19
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 348 

Offentligt
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Spørgsmål 

Ministeren bedes redegøre for, hvor mange færre cigaretter der ville være solgt i 2018, og 

hvor mange færre cigaretter der forventes solgt i 2019 og 2020, hvis de unges forbrug re-

duceres med 75 pct., jf. svar på SUU alm. del – spørgsmål 1201 (folketingsåret 2017-18). 

 

Svar 

Skatteministeriet modtager opgørelser fra Skattestyrelsen om det samlede antal afgiftsplig-

tige cigaretter, der sælges i Danmark. Opgørelsen er baseret på oplysninger fra producen-

ter og importører og dækker det samlede salg fra de afgiftspligtige virksomheder til grossi-

ster og detailhandel mv. Skatteministeriet har ikke kendskab til opgørelser af antal solgte 

cigaretter til unge forbrugere. Det er således desværre ikke muligt at opgøre, hvad en for-

brugsreduktion blandt de unge på 75 pct. vil betyde for det afgiftspligtige salg af cigaret-

ter. 

 

Den seneste opgørelse af det samlede cigaretsalg fra Skattestyrelsen er fra 2017, hvor ci-

garetsalget udgjorde 6,1 mia. stk. Der foreligger endnu ikke en endelig opgørelse af det 

samlede cigaretsalg for 2018.  

 

Jeg kan i øvrigt henvise til undersøgelsen ”Danskernes Rygevaner 2018” af Sundhedsstyrel-
sen, Hjerteforeningen, Danmarks Lungeforening og Kræftens Bekæmpelse. Undersøgel-

sen, som er baseret på spørgeskemaer, belyser blandt andet hvor stor en del af de forskel-

lige aldersgrupper, der ryger. 
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